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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 14. oktober 2021 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 14. oktober 2021 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a Studienævnsformanden bød Søs Elisabeth Syberg Verhoef velkommen 

som ny studenterrepræsentant i studienævnet.   

 

1. Formanden orienterede herefter om plagiatsager for eksamensterminen 

vinter 2020/2021 og sommer 2021. Formanden bemærkede, at det er rigtig 

fint at se, at Negot. ikke har mange plagieringssager, dette også set i forhold 

til eksamener, der blev afviklet online pga. Covid-19 situationen. Nævnet 

noterede sig at faget Globalization Processes tidligere har haft flere 

indberetninger, men at faget nu administrativt er overgået til Det 

Samfundsvidenskabelige Fakultet, hvorfor det ikke længere figurerer på 

listen over plagiatsager. 

 

2. Formanden orienterede herefter om rekvisition og godkendelse af valgfag 

og fællesudbud samt kurser til forårets undervisning F22. En oversigt over 

samfundsvidenskabelige valgfag ligger endnu ikke klar. Det gør de 

humanistiske valgfag til gengæld. Formanden oplyste, at hun har godkendt 

valgfag så bredt som muligt uden at gå på kompromis i forhold til at de skal 

have relevans for Negot.  

 

3. Formanden orienterede om valg til studienævnet for funktionsperioden 1. 

januar 2022 til 31. december 2025, herunder om procedure for det 

konstituerende møde samt om udpegning og kompensation for 



 

 

   

 

Side 2 

studienævnsformand og studieleder. Det fremgår af de netop offentliggjorte 

kandidatlister til valget den 24.-25. november 2021, at fem personer stiller 

op på VIP- siden, mens kun to er opstillet på studentersiden. Der mangler 

således tre studerende, og man afventer udmelding fra Valgsekretariatet i 

forhold til den videre procedure for at få besat de ledige pladser.  

  

4. Der er fastsat nye mødedatoer i studienævnet for foråret 2022: 13. januar 

2022, 24. februar 2022, 24. marts 2022, 21. april 2022, 19. maj 2022 og 23. 

juni 2022. 

 

5. Formanden oplyste, at der nu foreligger en endelig udgave af 

Vademecum 2023, som indeholder større ændringer til studieordningerne. 

På mødet den 9. december 2021 vil studienævnet kigge videre ind i, hvad 

ændringerne betyder, og lægge en plan for det videre arbejde hermed ved 

at identificere de udfordringer, der skal gøres noget ved for at leve op til 

Vademecum 2023.   

 

6. Humaniora og Odense Teater har indledt et samarbejde, som giver 

studerende og undervisere mulighed for at komme i teatret. Er man 

interesseret skal man orientere Det Humanistiske Fakultet. John Hiep Anh 

Nguyen og Niloofar Ghodrati vil informere de studerende herom.   

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser.   

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 29 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

1. Studienævnet godkendte eksamensplaner for BA og KA negot.-

uddannelsen.   

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

1. Studienævnet godkendte undervisningsskemaer F2022.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

1. Studienævnsformanden orienterede om planlægning af 

studieordningsændringer 2022: Studienævnet har indkaldt til ændringer, der 

kan træde i kraft pr. 1. september 2022 ved de fagansvarlige. Ud over at 

indkalde til ”generelle” fagændringer, gøres de fagansvarlige 

opmærksomme på, at den nye normaftale for det videnskabelige personale 

på Humaniora ikke blot medfører bortfald af intern censur ved skriftlige 

opgaver, men også kan give anledning til ændringer i feedbackaktiviteter og 

eksamensformer. På studienævnsmødet den 9. december 2021 vil 

studienævnet kigge ind i hvor høj grad Negot. kan opfylde det, der står i 
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Vademecum 2023. Ifølge Vademecum 2023 skal valgfag fremover vægte 

10 ECTS. Derudover fordrer Vademecum 2023 også at studienævnet 

undersøger i hvor høj grad sprog- og økonomifag kan omlægges til 10 

ECTS, da antallet af fagelementer skal reduceres.  

 

2. Arbejdsgruppen (Julie Holm, Mette Lund Kristensen og Christian Heyde-

Petersen) præsenterede deres overvejelser for justering af kandidatprofiler:  

 

- Forslag om at lægge profilerne Global Marketing Management og 

International Communication Management sammen til en profil og for 

eksempel kalde den Marketing and Communication Management. Den nye 

profil skal bestå af en fleksibel overbygning, hvor de studerende selv vælger 

mellem de to ”tidligere” profilers pulje af konstituerende fag på 1. og 2. 

semester. På denne måde kan de studerende bygge op efter interesse.  

 

Fagene Media Analysis og Media and Communication Theory, som går igen 

på begge profiler, kan i forbindelse med en sammenlægning udvikles, så der 

bliver større forskel mellem fagene.   

 

- Forslag om at ændre profilnavnet International Market Relations til 

Market Relations eller Business Relations. Overveje om Media and 

Communication Theory-faget skal erstattes med et mere relevant 

humanistisk fag.  

 

- Forslag om at tilføje Human Ressource Management-profilen strategi- og 

organisationsfag. Desuden behov for udvikling af et nyt fag i stedet for HRM, 

Organisational Development and Communication. En afklaring herpå 

afventes fra forskningsmiljøet på Institut for Sprog og Kultur.  

 

- Forslag om oprettelse af en økonomisk profil, enten en mere 

regnskabsorienteret - økonomisk profil, der består af fag som f.eks. 

Financial Accounting og Management Accounting. Eller en mere 

strategiorienteret - økonomisk profil med fag som f.eks. Advanced 

Management Principles og Business Strategy.  

 

- Forslag om at gøre alle KA negot.-profiler mere fleksible ved at have en 

pulje af konstituerende fag, som studienævnet udvælger, og som de 

studerende derefter frit kan vælge iblandt. Således kan man hive relevante 

fag fra cand.merc.-uddannelserne ind, hvor det giver mening. De 

studerende får således flere valgmuligheder samtidig med at de i højere 

grad kan tone deres uddannelse. Det kommer selvfølgelig an på, hvad 

Cand.merc.-uddannelserne siger hertil og om det er muligt.  

 

Et enigt studienævn fandt, at arbejdsgruppen er fremkommet med gode 

forslag til justering af kandidatprofiler, og besluttede sig for i første omgang 

at undersøge ved Fakultetet om det lader sig gøre at oprette fleksible 

profiler. Formanden vil gå videre hermed. Hvis muligt, ønsker man at 
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inkorporere flere fag med strategi, organisation og ledelse. Dette skal også 

afspejles i nye navne på profilerne. 

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

1. Studienævnet genbesøgte studieordningerne for at sikre sig, at der er 

indeholdt en beskrivelse af de studerendes mulighed for at være i kontakt 

med forskere og hvilken måde, de studerende kan indgå i 

forskningsrelaterede aktiviteter på. Studienævnet har ingen indvendinger til 

passus om forskningsbasering i studieordningerne og godkendte dermed de 

nuværende formuleringer. 

 

2. Studienævnsformanden gennemgik nøgletal for frafald på Negot.: Der er 

fine grønne tal, som ligger under Fakultetsgennemsnittet og 

landsgennemsnittet. På BA negot.-uddannelsen ses et frafald på 14 %, som 

er højest blandt studerende fra Sydjylland, og blandt studerende, der 

kommer direkte fra gymnasiet. Der er ingen signifikant forskel mellem den 

adgangsgivende karakter. På KA negot.-uddannelsen ligger frafaldstallet på 

5 %, dvs. 3 ud af 63 studerede er faldet fra i løbet af det første studieår. 

Formanden kommenterede, at det ikke gør noget, at uddannelsen har et lille 

optag, så længe de studerende bliver på uddannelsen. Studienævnet fandt 

efter en gennemgang, at nøgletallene er rigtig fine.  

  

3. Studienævnsformanden gennemgik herefter nøgletal for studietid på 

Negot.: Også her ser det rigtig fint ud, idet der er grønne nøgletalsindikator 

statusser. På BA negot.-uddannelsen er de studerende i gennemsnittet 

forsinket med 2 ½ måned, mens studerende på KA negot.-uddannelsen i 

gennemsnittet er knapt 1 måned forsinkede. Det er ganske fine tal.  

Iøjnefaldende er det dog, at overgangsfrekvensen falder fra 85 % i 2020 til 

75 % i 2021. Men overgangsfrekvensen var exceptionel god i 2020, og man 

kan derfor sige, at den nu er faldet tilbage på lejet før 2020. Studienævnet 

vil dog gerne øge overgangsfrekvensen fra de nuværende 75 %, hvilket 

arbejdet med justering af kandidatprofiler gerne skal hjælpe til med.    

 

4.1. Studienævnet drøftede referat af mødet med aftagerpanelet den 9. 

september 2021. På aftagerpanelmødet talte man om alternative 

arbejdsformer, som er udsprunget af Covid-19, og hvad det har givet af 

refleksioner til det at være studerende i dag. At være fleksibel, god til at 

strukturere sin tid og at kunne arbejde selvstændigt er færdigheder, som 

aftagerpanelet pegede på, at man skal kunne i arbejdslivet, både online, 

men i høj grad også offline. Studienævnet noterede sig, at interkulturelle 

kompetencer også blev fremhævet blandt aftagerpanelets medlemmer, og 

at de gerne ser det interkulturelle aspekt tænkt ind på et tidligere tidspunkt i 

Negot.-studiet, hvis muligt, samt arbejdet ind i flere fag. Studienævnet fandt 

efter en kort drøftelse, at mange fag på Negot. allerede indirekte berører det 

interkulturelle aspekt. Derudover fandt studienævnet, at faget Interkulturel 

kommunikation skal forblive på 5. semester, idet det er godt at have faget 

umiddelbart inden Forhandlingsteori og -træning, der er placeret på 6. 

semester. Studienævnet kan dog have in mente, når studiet grundet 
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Vademecum 2023 skal omlægge 5 ECTS fag til 10 ECTS fag, om det er 

muligt at indarbejde interkulturelle aspekter i flere fag. Måske er der 

mulighed for at have endnu mere fokus på det interkulturelle aspekt i faget 

Media and Communication Theory. Studienævnet vil undersøge om 

færdigheder i interkulturelle kompetencer kan oplistes i kompetenceprofilen.  

 

4.2. Studienævnet besluttede, at næste aftagerpanelmøde skal finde sted i 

september 2022. Nærmere detaljer om mødet og fastlæggelse af emne skal 

planlægges af det nye studienævn.  

 

5. Studienævnet fulgte op på følgende SMU 2021-handlingsplaner: 

5.1. Handlingsplan: Informationsmøde + studiegrupper: John Hiep Anh 

Nguyen (JHAN) og Niloofar Ghodrati (NG) fortalte, at de den 25. oktober 

2021 holdt et informativt oplæg for BA negot.-studerende omkring 

førsteårsprøven, muligheden for at søge om særlige prøvevilkår, hvis man 

har en funktionsnedsættelse osv. De gennemgik ligeledes forskellige IT-

platforme ligesom de talte om det at være Negot.-studerende, og hvilke 

kompetencer en Negot.-studerende har. Efter oplægget introducerede 

JHAN og NG de studerende til studiegrupper. NG fortalte, at der var stor 

interesse blandt de studerende, og at mange var mødt op med rigtige gode 

spørgsmål. JHAN og NG har nu som studiegruppefacilitatorer afsat to timer 

hver onsdag til at mødes med de studerende i studiegrupperegi. Der vil blive 

arbejdet videre med studiegrupperne ved f.eks. at kigge på 

gruppedynamikken og hjælpe med at løse evt. udfordringer, der kan være i 

grupperne. Det er også planen at JHAN og NG vil holde forskellige sessions, 

der tager udgangspunkt i aktuelle emner som f.eks. hvordan man skriver en 

akademisk opgave/litteraturliste/ jobansøgning. De studerende har 

mulighed for selv at melde ind, hvilke emner, de synes er interessante.   

 

JHAN nævnte, at de studerende er gode til at finde ind i studiegrupper, også 

på tværs. Der ligger dog en udfordring i at skabe studiegrupper, der går på 

tværs af de sproglige retninger på Negot., engelsk og tysk. Dette pga. 

skemasammenfald. JHAN vil undersøge om det kan løses ved at der skiftes 

øvelseshold.  

 

Formanden takkede JHAN og NG for deres engagement og anmodede om, 

at de løbende gør status over deres arbejde med studiegrupperne med 

henblik på en eventuel genansøgning om studiegruppemidler.  

 

5.2. Handlingsplan: Informationsmøde BA negot.-uddannelsen ved faglige 

vejledere: De faglige vejledere har skriftligt meldt tilbage, at det var deres 

hensigt at afholde aktiviteten, men at de i stedet har valgt helt at aflyse, 

eftersom ingen studerende tilmeldte sig. Da der i mellemtiden også er 

afholdt en aktivitet, jf. førnævnte punkt, med samme sigte, har de faglige 

vejledere ikke tænkt sig at gøre mere ved handlingspunktet. Studienævnet 

er enige i denne beslutning, især henset til, at der arbejdes videre i 

studiegrupper, hvor der løbende kan tages aktuelle emner op.  
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5.3. Handlingsplan: Studiegenstart: Foredrag ved David Guldager: 

Studienævnsformanden oplyste, at selv om handleplanen blev udvidet til at 

omfatte samtlige Negot.-studerende, tilmeldte kun 11 Negot.-studerende sig 

arrangementet. Formanden oplyste, at hun derfor hasteudsendte invitation 

til andre studier (Medievidenskab, International virksomhedskommunikation 

og HA-studiet), hvilket førte til at yderligere 21 studerende tilmeldte sig. I alt 

deltog dog kun ca. 20 studerende. Det var et godt oplæg, som blev hørt af 

mange 1. semesters studerende. Det er rigtig ærgerligt, at der ikke var større 

tilslutning blandt de studerende, og studienævnet drøftede forskellige 

årsager hertil. Ud over at det generelt kan være svært at få de studerende 

til at komme til arrangementer, så kan den lave opbakning måske forklares 

ved at en eksamen fandt sted samme dag, og at et United Negot.-

arrangement fandt sted blot ugen før.   

 

9 Andre sager til behandling 

1. Studienævnet gennemgik høring om styring og udbud af valgfag i 

efterårssemesteret. Studienævnet tilslutter sig ikke forslaget om at 

fjerne den nuværende formulering i studieordningerne om, at den 

studerende skal ”opnå en bredere kompetence inden for 

[uddannelsen]”. Denne bør bevares. Derudover vil studienævnet gerne 

forbeholde sig retten til frit at kunne bestemme, hvorvidt et valgfag kan 

godkendes eller ej, og det uanset om valgfaget er 

employabilitetsskabende. Det er problematisk, hvis studienævnet skal 

til at godkende valgfag, som udelukkende handler om employabilitet og 

ikke er koblet på uddannelsens faglighed.  Endelig finder studienævnet, 

at det er udfordrende rent teknisk at have valgfag, der udbydes på både 

BA og KA niveau. Formanden vil svare tilbage på høringen.  

 

2. Studienævnet godkendte ansøgning om bevilling på i alt 3000 DKK til 

eksterne foredragsholdere i Negotiating Globally. Godkendelsen er 

betinget af, at der er midler tilbage på Annuum til at dække det. 

 
3. Studienævnet afslog ansøgning om at afsætte midler til kursus om 

LinkedIn og studiejob. Flere af studienævnets medlemmer påpegede, at 

der allerede nu findes lignende tilbud hos fagforeninger og andre 

eksterne organisationer. Dertil kommer, at JHAN og NG vil holde 

lignende oplæg i forbindelse med deres arbejde som 

studiegruppefacilitatorer.    

 

10 Eventuelt 

1. Christian Heyde-Petersen oplyste, at han er inviteret ud på Skt. Knuds 

Gymnasium, hvor han vil gøre reklame for Negot.-uddannelsen.  

 
Mødet sluttede kl. 13:45.  
 
 
Mette Lund Kristensen            /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand / Studienævnssekretær 


